法学专业

北京化工大学法学专业始建于1994年，2000年被评为校示范专业，2012年被评为北京市特色专业，现为国家级专业综合改革试点专业。2008年设立法学实验班，着力培养国际型法律人才。2012年设立法学（知识产权）双学位，面向全校非法学专业本科生招收学生。2006年获民商法学硕士学位授予权，2010年获法学一级学科硕士学位授予权。与北京市朝阳区人民法院共建校外人才培养基地为国家级和北京市级校外人才培养基地，2016、2017年度参加北京市大学生模拟法庭大赛均获得一等奖。
法学专业树立了多层次多类型多方向的人才培养目标：一是培养具有理工科专业基础和法律知识，能够从事技术和法律交叉领域实务的复合型、应用型人才；二是培养具有扎实的法学专业能力，能够熟练运用英语从事涉外法律实务的国际型人才；三是培养具有扎实的法学专业能力和民族学知识，熟悉民族文化的西部基层法律人才。
●专业基础课程：法理学(Ⅰ)、法理学(Ⅱ)、中国法律史、法律职业伦理、宪法、民法(Ⅰ)、民法(Ⅱ)、民法(Ⅲ)、民事诉讼法、刑法(Ⅰ)、 刑法(Ⅱ)、刑事诉讼法、行政法与行政诉讼法、商法总论、经济法总论、知识产权法概论、国际法、国际私法、国际经济法等。

    ●专业方向课程：侵权责任法、婚姻家庭继承法、公司法、破产法、票据法、海商法、保险法、环境法、劳动法与社会保障法、民商法案例分析、西方法律思想史、立法学、法经济学、税法、竞争法、国际贸易法、国际投资法、国际金融法、世界贸易组织法等。

    ●特色课程：（1）知识产权类特色课程：著作权法、专利法、商标法、商业秘密法、专利代理实务、国际知识产权法、知识产权案例分析、知识产权管理等。（2）应用实践类特色课程：法律方法、证据学、仲裁法、法律诊所、律师实务与公证、法学论著阅读导引与实践、大学生科研训练导论等。（3）英语类及双语类特色课程：法律英语、法律英语写作、英语笔译、英语口译、英美法概论、西方政治制度、国际法实务等。（4）民族理论与实务类特色课程：民族学、民族理论与民族政策、民族区域自治法、民族地区公共事务管理专题研究等。

    ●专业实践：认识实习（Ⅰ）、认识实习（Ⅱ）、应用软件实践、法律文书写作、法律实务操作（Ⅰ）、法律实务操作（Ⅱ）、学年论文、毕业实习、毕业论文等。

课程学习与综合素质能力提高的途径包括：（1）实行研讨课-导师制-科研创新与创业计划培养模式。开设新生和高年级的研讨课程，使学生能够按照自己的兴趣和未来规划进行提高性学习。实行本科生导师制，引领学生规划职业生涯、明确学习方向、改进学习方法、提高学习成效。开设“大学生科研训练导论”课，鼓励、倡导学生开展科技创新与创业计划，通过科研训练、研究型学习提升学生的创新能力。（2）实行立体化培养模式。实行课堂教学+科研训练+学术活动+社会调研+应用实践培养的立体培养模式。突出学生的学习主体地位，鼓励学生开展自主性研究、综合性研究、前沿性研究，大力培养学生的问题意识、创新意识、方法意识和实践意识。
Law major

The Law major of Beijing University of Chemical Technology (BUCT) was founded in 1994. It was awarded the model major of the BUCT in 2000 and the municipal-level distinctive major in Beijing. At present, it is a national-level pilot major for comprehensive reform. Since 2008, the law experimental class has been set up to cultivate talents for the international legal market. In 2012, the dual degree program in law (Intellectual Property) started to enroll students from non-law-major undergraduates of BUCT. Since 2006, we have been entitled to grant the master’s degree of Civil and Commercial law; and since 2010, we can grant general master’s degree of law. We established the off-campus talent training base with the Chaoyang District People’s Court of Beijing, which was awarded as both national and municipal-level (Beijing) off-campus talent training base. The law undergraduates won the first prize of the Beijing Municipal University Moot Court Competition both in the year of 2016 and 2017 consecutively.

We have multi-level, multi-type and multi-direction goals of talent training. The first goal is to cultivate comprehensive and application-oriented talents equipped with both technical and legal knowledge. The second goal is to cultivate international talents with solid legal expertise and excellent English skills to engage in foreign-related legal practices. The third goal is to cultivate talents with solid legal professional expertise, ethnological knowledge, and acquaintance of ethnic culture, who are competent to do legal jobs at basic-level in Western China. 

●Basic professional courses: Jurisprudence (I), Jurisprudence (II), Chinese Legal History, Legal Professional Norms and Ethics; Constitutional law, Civil Law (I), Civil Law (II), Civil Law (III), Civil Procedure Law, Criminal Law (I), Criminal Law (II), Criminal Procedure Law, Administrative Law &. Administrative Procedure Law, Commercial Law， Economic Law, Intellectual Property Law, International Law, Private International Law, International Economic Law. 

●Specialized professional courses: Torts Law, Marital Family and Inheritance Law, Corporation Law, bankruptcy law, Negotiable Instruments Law, Maritime Law, Insurance Law, Environmental law, Labor & Social Security Law, Case Study of Civil and Commercial Law, History of Western Legal Philosophy, Legislative Science, Law and economics, Taxation Law, Competition Law, International Trade law, International Investment law, International Financial law, WTO Law.

●Special courses:

(1) IP courses: Copyright Law, Patent Law, Trademark Law, Trade secrets law, Practice of Patent Agency, International Intellectual Property Law, Case Study of Intellectual Property Law, Management of Intellectual Property;

(2) Practice courses: Legal Methodology, Evidence Law, Arbitration law, Legal Clinic, Lawyer and Notary Law, Guidance of Renowned Legal Books’ Reading and Practice, Introduction to Research Training for Undergraduates;  

(3) English and bilingual courses: Legal English, legal English writing, English Translation, English Interpretation, Introduction to Anglo-American law, Western Political System, International Law Practice;

(4) Courses on national theory and practice: Ethnology, National Theory and Ethnic Policy, Ethnic Regional Autonomy Law, special studies on public affairs management in ethnic areas.

(5) Legal Practices: Cognition practice (I), Cognition practice (II), Application software practice, Legal Writing, Legal Practice (I), Legal Practice (II), Academic Year Papers, Graduation Internships, Undergraduate Thesis.

Approaches of enhancing the curriculum’s learning and improving students’ comprehensive ability are as follows:

    To implement the cultivation model of seminars - tutor system - research innovation and startup plan. Various seminars are provided for freshmen and senior students aiming to develop their learning ability according to their interests and future plans. Undergraduate tutor system is introduced to guide students in planning their careers, clarifying learning directions, improving learning methods and achieving sound study performance. The “Introduction to College Students’ Research Training” course is offered to encourage and advocate students to carry out scientific and technological innovation and entrepreneurial programs, and to enhance students’ innovative ability through scientific research training and research-oriented learning.

    To implement a multi-dimensional cultivation mode. The multi-dimensional training mode combines several facets: mode of teaching, scientific research training, academic activities, social research and investigation, and application practice training. It highlights the way of students-oriented learning, encourages students to carry out independent, comprehensive, and cutting-edge research work. Moreover, this cultivation mode is endeavor to encourage students to find problems, engage in innovation, adopt proper methodologies, and participate in practices.
英语专业

语言是信息、思想和文化的载体。作为世界上使用最广泛的通用语，英语既是国际交往和传播的重要工具，也是认识世界、探索人类思想宝库的秘钥之一。英语文学和语言学更是人文社会科学研究的重要领域。作为外国语言学文学下设的二级学科，英语语言文学涵盖英美文学、比较文学、语言学、跨文化交际、翻译理论与实践、第二外语等基本学科方向和领域，既重视听、说、读、写、译等传统语言技能的训练，又适应新时代语言学科发展要求，注重培养和强化学生的思辨能力、跨学科能力、跨文化交际能力等专业核心素养，突显人才培养的国际视野、人文底蕴和理论深度。
北京化工大学英语专业成立于1998年，是在我校理工背景下建立起来的一个人文学科专业，也是我校仅有的一个语言文学类学科专业，它既有英语专业的一般优势，又融入我校的科技特色和文法学院的法学课程资源，为学生提供了很好的学业发展机会和就业升学前景。英语专业所有教师均拥有留学背景。英语专业积极探索适应新时代要求的国际化复合型外语人才培养，推动与培养目标相适应的课程建设，现已建成包括“2+2”联合培养本科生和一年期交换生项目在内的4个本科教育国际合作项目。近年来，我专业学生在各级各类竞赛中屡获奖项，专业四八级通过率、毕业生就业率、升学率均高于同类院校平均水平。多名教师荣获教学名师、优秀青年主讲教师、优秀班主任、优秀共产党员等荣誉称号。我们将认真落实“新国标”对英语类专业提出的新要求，在学校学院有关政策指引下，积极推进英语专业学科建设，不断探索新的育人方式和模式，竭力为我专业学生创造更多发展机会和选择，为我校外语教学、人才培养、文化建设等相关工作作出更大贡献。
●专业核心课程包括：综合英语、英语视听说、英语口语、英语文学导论、英语国家概况、英国文学选读、美国文学选读、高级英语阅读、外语研究方法入门、英语语法、英语演讲、英语辩论、英文写作、语言导论、基础口译、英汉翻译、汉英翻译、西方文明史、跨文化交际、学术写作、第二外语。
●特色课程包括：校级精品课《综合英语》；资深外教全程讲授的《英语口语》；《基础口译》、《口译听辨》、《交替传译》、《专题口译》等口译系列课程；满足学生跨专业考研的法学系列课程；满足学生出国留学需要的《英语国家概况》、《欧洲现代史》、《加拿大文化与民族认同》（针对与加拿大国王学院的合作项目）、《英美文化与国际传播》等课程。
●实践环节课程包括：军事训练、应用软件实践、学年论文、英语戏剧、社会实践、口译实践、教学实习、毕业实习、毕业环节:毕业设计(论文)。
●第一、二课堂结合途径包括：（1）在整个学业阶段，采取集中讲授与个别指导相结合，照顾不同性格与学习特点，倡导师生平等交流；（2）开辟第二课堂，培养学生在英语演讲、舞台表演等方面的兴趣爱好并与校园文化生活相结合，指导学生参加各级各类专业知识能力竞赛；（3）精心安排了贯穿四年的辅导讲座，例如教授上第一堂课、英语学习方法专题讲座、英语专业四级、八级辅导等；（4）鼓励学生充分利用校内平台与首都资源，积极参加学生社团和志愿活动，锻炼才干。
English Program (English Language and Literature)
Language carries with it information, thought and culture. As the most widely used lingua franca in the world, English is both a major tool for international communication and an important key to understanding the world and exploring the treasure house of human thought. English literature and linguistics are important areas of humanities and social science research. As a second-level discipline under foreign language and literature, English language and literature covers British and American literature, comparative literature, linguistics, cross-cultural communication, theory and practice of translation, and second foreign languages, with the purpose of training students’ listening, speaking, reading, writing and translating skills, and cultivating and strengthening students’ core competences of critical thinking, interdisciplinary understanding and cross-cultural communication so as to produce talents of global vision, rich knowledge and in-depth thoughts. 

The English program of Beijing University of Chemical Technology (BUCT) was established in 1998. Combining the general features of the English discipline with the special strengths of BUCT in science and technology as well as the course resources in law, the English program offers students rich opportunities in academic development and future employment. All our faculty members have overseas educational experience. To meet the requirements of the new era, we have kept exploring the cultivation of globally-oriented foreign language talents and promoting curriculum construction that matches our educational objectives. We now have 4 international cooperation projects including a "2+2" joint program and a one-year exchange program for undergraduate students. In recent years, our students have won awards in academic-related competitions of various kinds. Our TEM-4 and TEM-8 pass rates, graduate employment rate and enrollment rate for further studies are higher than average among institutions of the same type. Our staff have won honorary titles such as Prestigious Teacher, Outstanding Young Lecturer, Excellent Class Advisor and Model Communist Party Member. We will conscientiously implement the new requirements of the “New National Standard” for English program. Under the guidance of relevant policies of the university, we will actively promote the development of the program, constantly explore new ways and new modes for talent cultivation, strive to create more development opportunities and options for our students and make greater contributions to BUCT’s foreign language teaching, talent cultivation, and cultural environment.
Our core units include: Comprehensive English, Audio-Visual English, Spoken English, Introduction to English Literature, Survey of Major English-Speaking Countries, Selected Readings in British Literature, Selected Readings in American Literature, Advanced English Reading, Introduction to Foreign Language Research Methods, English Grammar, English Public Speaking, English Debate, English Writing, Introduction to Linguistics, Basics of Interpretation, English-Chinese Translation, Chinese-English Translation, History of Western Civilization, Cross-cultural Communication, Academic Writing, Second Foreign Languages.

Featured units include: BUCT state-of-the-art course Comprehensive English; Spoken English series offered by senior foreign teachers; oral interpreting series including Basics of Interpreting, Skill-based Interpreting, Consecutive Interpreting, and Topic-based Interpreting; law courses for students who aspire to a further education or career in law; and courses facilitating students’ further education overseas, including  Survey of Major English-Speaking Countries, Modern History of Europe, Canadian Culture and Identity (specially designed for our cooperation program with King's University College, Western University), Anglo-American Culture and International Communication, etc. 
Practice courses include: Military Training, Research Software Application, Term Paper Writing, English Drama, Social Practice, Interpreting Practicum, Practice in English Teaching, Graduation Fieldwork, Graduation Design/thesis, etc.

In-class and off-class combinations: (1) Throughout the academic duration, we combine centralized teaching with individual mentorship in hope of catering to different personalities and learning habits and encouraging equal communication between teachers and students; (2) We have developed “second classrooms” to nurture students’ interests and hobbies in English speech, stage drama, etc., and guide our students to actively participate in academic-related competitions at all levels; (3) We have carefully designed tutorial sessions throughout the four years, such as the Initiation Class by a Senior Professor, special lectures on English Learning Methods, and Tutorials for TEM 4 and TEM 8 national examinations; (4) We encourage our students to make full use of the development platforms of the university and the advantage of the capital city by actively participating in various student associations and volunteer activities so that they can achieve all-round development. 
公共管理类专业
●北京化工大学管理学科创建于1981年。2000年招收行政管理专业本科生，2005年增设公共事业管理专业。2010年获批公共管理一级学科硕士学位授予权，2014年获得公共管理专业硕士（MPA）学位授予权。
公共管理专业是在我校建立多科性综合性大学的指导思想下建立起来的具有文理相融性的特色学科专业。公共管理专业主要是为国家培养现代公共管理人才，承担公共政策与管理的研究工作，承担为各级政府、企业组织以及NGO组织培养复合型应用人才的责任。

●公共管理专业围绕公共政策与社会服务方向，从课程体系设置到实践教学完善，从科学研究到社会服务，实现了教学、科研、实践一体化。积极推动与政府、企事业单位、社会组织等社会主体共建实践基地，强化实践性教学；与美国罗格斯大学建立“2+2本科生联合培养模式”，推进教学国际化；形成了专业方向明确、实践科研并重、国际化教学的专业特色，建立了较为完善的人才培养体系。
本专业基础课程包括：管理学原理、政治学原理、公共政策分析、公共行政学、公共管理学、人力资源管理、当代中国政治制度、公共经济学、微观经济学、管理信息系统、行政法与行政诉讼法、公共关系学、社会学、社会调查研究方法。
行政管理专业方向课程包括：现代公务员制度、行政管理学前沿、人力资源测评及其应用等。

公共事业管理专业方向课程包括：社区管理、非政府概论、社会工作、社区治理专题研究、公共政策案例分析等。
特色课程包括：电子政务理论与实践、管理学文献选读、社会保障专题研究、公共管理热点问题研讨。
专业实践包括：拓展训练、课题研究与实践、读书指导、学年论文，毕业实习。
课程学习与综合素质能力提高的途径包括：通识教育课程、导师制、军事训练、社会实践、素质拓展与创新、应用软件实践、毕业论文、大学生科技创新计划。
    Public Administration

    The management discipline of Beijing University of Chemical Technology was established in 1981, which has started to enroll undergraduate in Public Administration since 2000. In 2005, the public affairs management was set up and it was granted the right to grant the first-level master's degree in public administration after 5 years later. Furthermore, the degree conferral right of Master of Public Administration (MPA) program has been acquired in 2014.

    The major of public administration is a specialty with the combination of literature and science under the guiding concept of establishing a multi-discipline comprehensive university. The major of public administration is to cultivate specialized personnel for the country who master the modern public management theory, method and technology; be able to use the basic theory of this discipline, specialized knowledge and professional skills; have a combination of public consciousness, public spirit, public responsibility, innovative, pioneering consciousness and innovation ability; be able to adapt to social development requirements; be capable of conducting management work in public departments such as party and government organs, public institutions, and social organizations.
    Focusing on public policy and social affairs management, the major of public administration has achieved the integration of teaching, scientific research and practice from the setting of curriculum system to the perfection of practical teaching, from scientific research to social affairs managements. It actively promotes the establishment of a practice base with the government, enterprises, institutions, social organizations and other social bodies to strengthen practical teaching, also establishes a “2+2 undergraduate joint training mode” with Rutgers University of United States to promote the internationalization of teaching. It has formed the specialty features of specific professional direction, equal emphasis on practical research and international teaching and established a relatively excellent talent cultivation system.
· The basis of professional courses include management principles, politics principle, public policy strategy, public administration, human resources management, political system of contemporary China, public economic, microeconomics, management information systems, administrative law and administrative litigation law, public relations, sociology, social investigation methods.

· Public administration major courses include modern civil servants system, the frontier of administrative management, human resource assessment and application, and so on.
· Public affairs management major courses include community management, introduction to non-governmental, social work, research on community governance, public policy case analysis.
· Characteristic courses include e-government theory and practice, selected management literature, research on social security, research on public administration hot spots.
· Professional practice includes outward bound, topic research and practice, reading guide, term thesis, internship.
· The method of course learning and comprehensive quality improvement includes general education program, mentor system, military training, social practices, quality development and innovation, practical  internet applications, dissertation, undergraduates' technical innovative project.
社会体育指导与管理专业
体育已经成为现代人的一种生活方式。随着我国民众健身意识与健身需求的增强，以及体育产业化的发展，社会对体育多样化人才的需求也越来越旺，以培养大众健身指导和体育产业经营管理人才为主的社会体育与管理专业应运而生。

社会体育指导与管理专业旨在培养德智体全面发展，具有较强的实践能力和创新精神，掌握社会体育基本理论、基本知识与基本技能，既能胜任社会体育领域中的健身运动指导，又能在社会体育领域中从事大众体育活动策划与组织以及体育产业经营、管理的应用型人才。

本专业自2008年创建以来，围绕专业培养目标，拓展了三个专业培养方向，设置了四个课程模块，注重理论与实践相结合，建立了“和平街街道办事处”、“中国网球公开赛”两个专业实践基地；努力拓宽学生国际化视野，自2013年起每年聘请来自美国、英国、德国的体育大学专家教授前来授课；依托我校理工科特色以及材料工程学科优势，在国内体育专业中首次开设了《运动材料学》专业课程；借助北京2022冬奥会的东风，开设了《冰雪运动》特色课程。在最近3年中，我专业学生代表学校参加了近50余项北京市级以上各类比赛，获得团体或个人冠军（包括一等奖或特等奖项）10余项，获得团体或个人亚军（包括二等奖）近20余项。目前，本专业已经培养了近460余名毕业生，就业率连续6年稳定在98-100%之间。

●专业基础课程和专业核心课程包括：体育学概论，体育社会学、运动解剖学、运动生理学、运动心理学、体育管理学、健康教育学，专业核心课程：社会体育概论、健身理论与指导、体育营销与实务、专项（运动技能）。

●特色课程包括：运动材料学、体育专业英语、国际体育管理（外教授课的国际化课程）、冰雪运动、体育与法律等。

●专业实践包括：裁判实习、社会体育实践和毕业实习。

课程学习与综合素质能力提高的途径包括：校内实践平台和校外实践平台。
Guidance and Management of Social Sports
Sports has gradually become a lifestyle for modern people. With the enhancement of people's fitness awareness and fitness demand in China, as well as the development of sports industrialization, the demand for sports diversified talents are  growing. So,social sports guidance and management major comes into being,which aims to cultivate instructor of mass sports and managers of sports industry .
The social sports guidance and management major aims to cultivate all-round person who not only has strong practical ability and innovative spirit, but also masters  basic knowledge of social sports.What’s more,we final aim is training an application-oriented talent that can take advantage over organizing mass sports activities and managing sports industry .
Since established in 2008, our department has expanded three professional training directions, set up four curriculum modules, focused on the combination of theory and practice, and established the “Peace Street Sub-office” and “China Open” professional practice bases according to our training objective. In addition,we try our best to let our students get frontier knowdge. Since 2013, experts from the United States, the United Kingdom, and Germany have been hired to teach our students lectures; Relying on the advantage of our college on materials development, for the first time in our sports filed, we set up Sports Materials course; With the help of the 2022 Beijing Winter Olympics, the " Snow Sports" special course was opened to our students. In the past 3 years, our students have participated in more than 50 competitions which were held by BeiJing authority and won more than 10 group or individual champions (including first prize or special prize), and won  group or individual runner-up (including Second prize) nearly 20 items. At present, we have already cultivated nearly 460 graduates, and the employment rate has stabilized between 98-100% for six consecutive years.

●Basic courses and core courses include: Introduction to Sports Science, Sports Sociology, Sports Anatomy, Sports Physiology, Sports Psychology, Sports Management, Health Education.Core Courses: Introduction to Social Sports, Fitness Theory and Guidance, Sports marketing and practice, Sports skills.

●Specialized courses include: Sports Materials, English applied in sports, International Sports Management (Foreign Professors), Ice and Snow Sports, Sports and Law.

● Professional practice includes: referee internship, social sports practice and graduation internship.

Ways to improve course learning and comprehensive skills include: on-campus practice platform and off-campus practice platform.
